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Sag nr.  114  Budgetopfølgning pr. 30. september 2009 
 
Journal nr.:  018859-2008 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunens styrelse § 40. 

Sagsfremstilling: Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget en 
budgetopfølgning pr. 30. september 2009 for Kultur- og 
Fritidsudvalgets samlede driftsområde. 
Udvalgets driftsområde er opdelt på 2 bevillingsområder. 
Budgetopfølgningen pr. 30. september 2009 har resulteret 
i tillægsbevillinger for 0,163 mio. kr. som finansieres af 
kassebeholdningen, mens der sker overførsler fra andre udvalg på 
0,013 mio. kr. 
Tillægsbevillingen på 0,163 mio. kr. vedrører: 

• 0,160 mio. kr.: SIK (Slangerup Idræts- og Kulturcenter). Øget 
driftstilskud, idet der til byrådets budgetseminar i august blev 
præsenteret en plan for genopretning af SIK driftsbudget for 
det nuværende center. Budgettet blev ved økonomiudvalgets 
andenbehandling tilrettet for 2010-2013. Konsekvensen for 
2009 er 160.000 kr.  

• 0,027 mio. kr.: SIK (Slangerup Idræts- og Kulturcenter): 
Justering af betaling for offentlig åbningstid, hvor 
udgiften ifølge driftsaftalen med SIK skal svare 
til indtægtsbudgettet på billetsalg. Ingen konsekvens for 2010-
2013, idet udgift for offentlig åbningstid svarer til 
billetindtægt.     

• 0,017 mio. kr.: Kulturhuset Elværket: Korrektion af manglende 
overførsel i 2008.  

• -0,041 mio. kr.: Forsikringer til udmøntning: Nedjustering af 
budget med -41.133 kr. De afsatte beløb korrigeres i 
overensstemmelse med aktuarrapport udarbejdet af 
kommunens forsikringsrådgiver Willis. Korrektion af budget 
2010-2013 er foretaget i forbindelse med 2. behandlingen af 
budget 2010. 

Overførsler fra andre udvalg på 0,013 mio. kr. vedrører julefrokost, 
hvor der overføres 100 kr. pr. ansat fra konto 6. 
Herudover overføres der inden for Kultur- og Fritidsudvalgets 
bevilling 23 mio. kr. fra 'Stadion og Idrætsanlæg' til et nyoprettet 
funktionsniveau 'Idrætsfaciliteter for børn og unge', som er oprettet 
som en konsekvens af Kvalitetsfonden. 
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Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 30. september 2009 har resulteret i 
tillægsbevillinger for 0,163 mio. kr., som finansieres af 
kassebeholdningen, samt overførsler fra andre udvalg på 0,013 mio. 
kr. Der er ingen effekt i overslagsårene. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Tillægsbevillinger for i alt 0,163 mio. kr., som finansieres af 
kassebeholdningen samt overførsler fra andre udvalg på 0,013 mio. 
kr. Der er ingen effekt i overslagsårene. Herudover flyttes der 23 mio. 
kr. inden for Kultur- og Fritidsudvalgets bevillingsniveau grundet 
nyoprettet funktionsniveau. 
 

Indstilling: Budget og Analysechefen indstiller over for Kultur- og Fritidsudvalget 
at anbefale Økonomiudvalget og Byrådet at: 
 

1. de egentlige tillægsbevillinger på i alt 162.657 kr. godkendes 
2. omplaceringer fra andre udvalg på i alt 13.400 kr. godkendes  

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: 1. Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, 
at de egentlige tillægsbevillinger på kr. 162.657 godkendes. 
 

2. Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, 
at omplaceringerne fra andre udvalg på i alt kr. 13.400 godkendes. 

 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: 090930: Forbrugsrapport pr. 30/9-09 - Kultur og Fritid 
090930: Noter til forbrugsrapport pr. 30/9-09 - Kultur og Fritid 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7749,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7750,1030).pdf
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Sag nr.  115  Godkendelse af takster - Budget 2010 
 
Journal nr.:  025898-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vedlagte takstark indeholder de beregnede takster for budgetåret 
2010. 
Taksterne er beregnet med udgangspunkt i budget 2010, som blev 
endeligt vedtaget af Byrådet den 8. oktober 2009. 
Det forudsættes, at eventuelle forslag til ændringer holder sig indenfor 
de økonomiske rammer, som er forudsat i det vedtagne budget 2010. 
Samtlige takster godkendes endeligt af Byrådet den 25. november 
2009. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

De beregnede takster svarer til de beløbs- og indholdsmæssige 
forudsætninger, som er indeholdt i det vedtagne budget 2010. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller, at fagudvalgene indstiller 
taksterne indenfor sit område, til Økonomiudvalgets og Byrådets 
endelige godkendelse. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget indstiller de på mødet foreliggende takster 
på kultur og fritidsområdet til Økonomiudvalgets og Byrådets endelige 
godkendelse. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: Takstbilag 2010 - Til politisk behandling 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7751,1030).pdf
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Sag nr.  116  Kultur- og Fritidsudvalget, status vedr. tilskud til kulturelle formål 

2009 
 
Journal nr.:  020882-2008 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen 

Sagsfremstilling: Kultur og fritidssekretariatet giver en orientering om status på 
fordelingen af tilskud fra Kulturpuljen. 
  
Der er oprindelig afsat kr. 597.700 til kulturelle formål. Heraf er der 
overført kr. 10.120 til Slangerup Miniby og kr. 75.000 til Rejsestalden 
jvf. beslutning i Udvalget den 26. november 2008, sag nr. 101 og 110. 
  
Ved beslutning i Byrådet den 27. maj 2009 er der overført kr. 200.000 
fra budget 2008 til 2009. 
  
Udvalget besluttede på mødet den 9. september at tilbageføre 
uforbrugte midler fra jubilæumspuljen, i alt kr. 3.827. Kulturpuljen 
udgør således kr. 716.407. Der er givet tilsagn om tilskud for kr. 
569.142, som belaster puljen med kr. 523.610, når der fraregnes 
kulturmoms. Der resterer således kr. 192.797. 
  
Der er ansøgninger for kr. 34.825 til dette møde. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur og 
fritidsudvalget, at 
1. Orienteringen tages til efterretning. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: Kulturpuljen 1. november 2009 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7752,1030).pdf
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Sag nr.  117  Skt. Mikaels Kirke - ansøgning om tilskud til "Messias" 
 
Journal nr.:  024231-2009 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen 

Sagsfremstilling: Skt. Mikaels Kirke ved organist Nicolai Kjølsen søger om tilskud på kr. 
34. 825 til at opføre G. F. Händels juleoratorium Messias. 
Koncerten er planlagt til søndag den 13. december 2009, og skal ses 
som en afslutning på jubilæumsåret. 
  
Der er vedlagt et budget for koncerten, der viser indtægter på kr. 
76.625 ved salg af 250 billetter til kr. 225 pr. stk. og kirkens 
medfinansiering. 
Der er udgifter til solister, dirigent, kor og orkester på kr. 111.450. 
Der søges om et tilskud på kr. 34.825. 
  
Der er tidligere søgt og bevilget tilskud til Klassisk Midsommer i Skt. 
Mikaels Kirke med i alt kroner 10.000.  
  
Et tilskud vil kunne bevilges fra Kulturpuljen, som udgør kr. 716.407.  
Der er givet tilsagn om tilskud for kr. 569.142, som belaster puljen 
med kr. 523.610, når der fraregnes kulturmoms.  
Der resterer således kr. 192.797. 
 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. Udvalget drøfter ansøgningen. 

 

Tidligere 
beslutninger: 
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Beslutninger: Ansøgningen imødekommes med kr. 17.500,-. 
 
Kenneth Jensen kan af principielle grunde ikke støtte, at ansøgningen 
imødekommes, da han ikke mener, at det er en kommunal opgave at 
støtte statslige arrangementer. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: Revideret ansøgning om tilskud til Messias 09 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7753,1030).pdf
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Sag nr.  118  Atletikstadion på Åbjergskolen 
 
Journal nr.:  018429-2008 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Frederikssund kommunes eneste atletikanlæg, som rummer en 400 m 
løberundbane er beliggende ved Åbjergskolen i Frederikssund. 
Atletikanlægget er etableret medio 1970'erne til både skole- og 
foreningsformål. Atletikanlægget er siden etableringen vedligeholdt og 
serviceret i et samarbejde mellem skole, stadionområde og teknisk 
forvaltning.  
  
Den lokale atletikforening, ORI Atletik og Motion, mønstrede i sin 
storhedstid op til 135 medlemmer, afviklede flere gange ugentlig 
træning og arrangerede adskillige stævner i sæsonen, som strækker 
sig fra april til oktober. Stævneafvikling krævede en fuld klargøring af 
samtlige anlæg på stadion, hvor løberundbanen krævede tromling, 
afretning og opstregning af løbebaner, markering af skiftezoner til 
stafetløb m.v.  
  
Den hyppigt tilbagevendende stævneaktivitet og kontinuerlige træning 
var medvirkende til at anlægget generelt fremstod funktionelt, og der 
var hos både forening, skole (pedeller og lærere), teknisk forvaltning 
og stadionpersonalet en gensidig vilje og bestræbelse på fortsat at 
sikre et højt vedligeholdelsesniveau. 
  
Fra primo 1990erne og især i de allerseneste år har der på 
foreningsbasis igen været en stigende anvendelse af 
atletikanlægget trods dets mangelfulde vedligeholdelsesstand. Det er 
stadig ORI Atletik og Motion, som er den foreningsmæssige drivkraft, 
og på de største ugentlige træningsaftener kan der mønstres op til ca. 
50 børn og voksne i alle aldre. 
  
Ressourcerne i form af personale og økonomi er fra 1990'erne og til i 
dag reduceret til blot at sikre en vækstfri løberundbane. Teknik og 
Miljø har i 2008/2009 for egen bevilling hertil gennemført en påkrævet 
dræning af løbeanlægget, der primo oktober 2009 nu fremstår (for) 
tørt.  
Løberundbanen er totalt nedslidt, for så vidt angår det øverste slidlag 
og både den indre og ydre kant, sargen, som indrammer løbebanen 
og holder slidlaget, finishen, på plads, så denne ikke jævnes ud over 
de tilstødende græsarealer. 
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Der vil som minimum for at få en brugbar løberundbane være behov 
for følgende tiltag: 
  
Opretning af indvendig og udvendig sarg (kant). 
  
Opsamling af nuværende finish i form af cinders. 
  
Påførsel af materiale til opbygning af ny finish. 
  
Maskinel og driftsbevilling til sikring af vedligeholdelsestanden efter 
renovering. 
  
Der vil på mødet i Kultur- og Fritidsudvalget foreligge overslag på 
nødvendige tiltag, for så vidt angår 
  
a) Løberundbanen 
b) Øvrige atletikanlæg 
c) Maskinel og driftsbevilling 
 

Bevilling: Der er i budget 2009 , 2010, 2011 og 2012 afsat puljer à 3.000.000 kr. 
(samlet kr. 12.000.000) til tiltag på idrætsfacilitetsområdet. Puljen i 
2009 er disponeret. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget, at udvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at: 
Udvalget foretager en prioritering af tiltag på atletikstadion ved 
Åbjergskolen til iværksættelse i 2010 
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Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget, tirsdag den 6. oktober 
2009 
I forlængelse af de indhentede tilbud ønsker Kultur- og Fritidsudvalget, 
at der indhentes yderligere tilbud på renovering af højde- og 
længdespringsbaner. 
 
Udvalget indstiller, at der bevilges kr. 253.890 finansieret med kr. 
100.000 konto 318 006, atletikstadion og kr. 153.890, idrætspuljen. af 
konto 318 004. 
 
Michael Harder var fraværende. 
 

Beslutninger: Udvalget anbefaler, at det nye ansvarlige fagudvalg optager sagen på 
sin dagsorden og prioriterer genopretningen af atletikstadion på  
Åbjergskolen. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 
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Sag nr.  119  Slangerup Bio Kontrakt for 2009-2014 
 
Journal nr.:  007989-2009 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Mellem den tidligere Slangerup Kommune og Slangerup Bio var der 
indgået en lejeaftale om Slangerup Bio. 
Aftalen, der udløber med udgangen af 2009, regulerer forholdet 
mellem lejer og udlejer på flg. hovedområder: 

• Definition af lejemålet  
• Økonomi og øvrige forpligtigelser  
• Genforhandlings- og opsigelsesvarsler 

Kultur- og fritidssekretariatet har i samarbejde med juridisk afdeling 
revideret og nyskrevet aftalen. Efterfølgende har den været sendt i 
høring hos bestyrelsen for Slangerup Bio, som havde et enkelt 
spørgsmål til ejerskabet af inventar. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 
 

1. Anbefale aftalen godkendt i Økonomiudvalget og Byrådet  
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler aftalen godkendt i 
Økonomiudvalget og Byrådet med ændring i § 2, sidste sætning, hvor 
opsigelsesperioden ændres fra 3 til 6 måneder. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: Udkast til fornyet kontrakt 
Slangerup Bio. Gl. kontrakt 1999-2009 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(7754,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7755,1030).pdf
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Sag nr.  120  Evaluering af Kulturpas 
 
Journal nr.:  025237-2009 
 
Lovgrundlag: Ingen 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har deltaget i et modelkommuneforsøg 
under Børnekulturens Netværk i perioden 2007- 2009 med projektet 
Kulturpas. I alt 14 kommuner har været udpeget som 
modelkommuner. 
  
Projektperioden er nu afsluttet og der foreligger en slutevaluering 
foretaget på bestilling af Børnekulturens Netværk. Slutevalueringen er 
udleveret til Udvalget. 
Kultur- og fritidssekretariatet har sammen med den nedsatte 
kontaktgruppe for projektet suppleret slutevalueringen med en lokal 
opsamling og evaluering. 
Den lokale evaluering beskriver ganske kort projektet, målgruppe og 
metode, udfordringer og opfyldelse af succeskriterie. 
  
Kontaktgruppen bag Kulturpasset vurderer forsøget som en succes 
fordi: 

• Det lokale kulturkendskab er blevet større 
• Ca. 50 % af Kulturpasserne har haft deres 

forældre/bedsteforældre med til kulturpas-stederne 
• Det børnekulturelle område er styrket 
• Der er skabt nye netværk mellem folke- og skolebiblioteker og 

kultur- og fritidssekretariatet, institutioner og 
kulturpasansvarlige 

• Antallet af aktiverede pas er steget mærkbart. 
• Kulturpasset fik lov at leve ud over forsøgsperioden 
• Frederikssund er kommet på det børnekulturelle landkort 

Der har også været udfordringer: 

• At målrette formidlingen til familier der ikke har tradition for at 
opsøge kunst og kultur 

• At få "fat" i familierne 
• Besparelser undervejs 

 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. Til orientering. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget tog orienteringen til efterretning 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag: Lokal kulturpasevaluering2 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7756,1030).pdf
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Sag nr.  121  Meddelelser 
 
Journal nr.:  020881-2008 
 
Lovgrundlag: Ingen  

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Festival ønsker ikke at gøre brug af underskudsgaranti. 
  
  
Kurser og konferencer: 
Kommunernes Internationale konference 2009. Internationale 
resultater - få fortalt den gode historie. 24. november 2009 på Hotel 
Nyborg Strand. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Til orientering. 
 
John Schmidt Andersen var fraværende. 

Bilag:  
 

 
 
 
 
 



 

Møde i Kultur- og Fritidsudvalget onsdag den 4. november 2009. Mødet sluttede kl. 17.10 
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Jens Brogaard Jensen 
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Kenneth  Jensen 
 

 Side 16 af 16 


